

1975



FORÊT TROPICALE DE RONDÔNIA (Brésil)

Le Brésil, cinquième plus grand pays du monde, abrite à lui seul 30 % de la forêt tropicale mondiale, immense réservoir de biodiversité. Si l'Amazonie est souvent appelée le « poumon de la planète » force est de constater que ce poumon est atteint d'un cancer causé par l'assaut répété des scies et des pelles mécaniques. La preuve dans la région de Rondonia où la construction d'un réseau routier a été immédiatement suivie d'un développement intensif de l'agriculture, jusqu'à menacer les zones où vivent les peuples indigènes.

2001



TROPICAL FOREST OF RONDÔNIA (Brazil)

Thirty percent of the world's tropical forests are found in Brazil, the fifth largest country in the world. They are an immense reservoir of biodiversity. While Amazonia is often called "the earth's lung" it is evident that this lung has been attacked by a cancer caused by repeated abuse from saws and bulldozers. The region of Rondonia provides clear evidence of the process whereby the construction of a road network is immediately followed by the development of intensive agriculture, even to the extent of threatening the lands of the indigenous people.